

PROTOKOLL

REGIONUTVALG	Vest		
Møtested:	Thon Hotel Bergen Airport, Kokstad		
Dato/tid:	12. mars 2018 kl. 10.00	Protokoll: 01/18	
TIL STEDE:			
Arbeidsutvalget:	Even Øyri, Lidvin Hage, Ragnhild Døving, Reidar Kallestad, Jan Roy Eide, Magne Riise, Svein Helge Lærdal		
Regionutvalget:	Eldrid K Grønsberg, Anders Haugen, Jon O Nummedal, Per Aase (vara for Odd Inge Feidje), Bjarte Myren, Bjarte Nordanger, Eli Berge Ness, Erlend B. Fossen (vara for Jens N Sagevik), Jan Helge Hjelmeland, Anita Sæther, Magnus Andre Sundal, Olav Myrhol, Rune Nordbotten, Ørjan Russenes, Jørgen Wik, Steinar Everbø, Janne Marie Solheim, Ove Bruheim, Jakob Hammer, Sonja Skaare Esperø (vara for Thor Anfinn Lillestøl), Kåre Honningsvåg, Øystein Bakke Kongsvik, Oddmund Kvalsvik, Håvard Grimstad (vara for Lillian Flø), Liv Signe Kvamme, Ove Jonny Hånes, Bastian Weiberg-Aurdal, Per Ivar Skodjereite, Øyvind Heinåli-Karlsen, Lasse Øvstedal, Magne Haug, Rune Nerheim, Erling Lønning, Ole Martin Høie (vara for Solveig Øie), Louis Medhaug, Norleif Fjeldheim, Egil Otto Haakull, Sjur Åkra, Ragnvald Stople, Maryna Novik, Kjetil Mehl, Audun B. Næss, Arnt Haugsgjerd, Tor Inge Eidesen, Kristoffer Handeland, Erling Lønning, Ole Martin Høie (vara for Solveig Øie), Louis Medhaug, Lars Ove Rimmereid, Karen Elisabeth Rydland Sæbø, Frank Kvammen, Kristoffer Dalland, Olve Neteland, Stein Olav Hauge, Arnt Bakke, Guro Sofie Gjelland, Leif Lirhus (vara for Åsne T. Rødland), Kåre Olai Solheim, Lars Even Brekke, Helge Reisæter, Jostein Gaassand, Hans Arne Breivik, Gerd Karin Njåstad, Ola Kongsvik, Vidar Heggheim, Sindre Aasen.		
Valgkomité:	Leif Arne Lirhus, Bente G. Nordanger		
Andre:	Eivind Myrdal, Lars Peder Malones, Odd Bjarne Bjørdal, Helene Sejersted Bødtker, Paul Sindre Vedeld,		
Forfall:	Lillian Flø, Jonas Vedå, Asgeir Nøttveit, Steinar Schanke, Lise Elvagjeng, Aud H. Molvik, Per Magnar Sognnes, Jens N. Sagevik, Rolf Otto Blindheim, Åsne Tesdal Rødland, Thor Anfinn Lillestøl, Marit Mathiassen, Martin Strømøy, Solveig Øie, Bjarne Aga, Odd Inge Feidje		
Konsernstyret:	Jan Erik Fløtre		
Administrasjonen:	Hans Thorn Wittussen, Ingvill Jørgensen, Einar Risnes, Eivind Fonn		
Referent:	Ingvill Jørgensen		

Sak nr	
1	<p>Konstituering</p> <p>Even Øyri ønska velkomen. Opprop v/Ingvill Jørgensen 70 med stemmerett – 77 totalt.</p> <p>Innkalling og sakliste godkjend utan merknader</p> <p>To til å skrive under protokoll saman med møteleiar: Janne M Solheim og Olve Neteland</p>

<p>2</p>	<p>Open post</p> <p>Steinar Enebø la fram ynskje om å sjå på eigarorganisasjonen – oversending til konsernstyret på denne saka. Framlegget lyder slik: "Vi ber konsernstyret sjå på eigarorganisasjonen etter kost/nytte prinsippet om den kan driftast smartare, tydelegare og rimeligare." Vert teken opp til votering seinare.</p> <p>Oddmund Kvalsvik tok opp sak om innsparing; ofte samanslåingar både no og då, der er ei grense på kor fjernstyrte vi bør verte. Treng nokon som kan påsjå kva avtaler som vert inngått, har vi for dårleg administrasjon som ikkje kan lese avtalane som vert inngått.</p> <p>Replikk Steinar Enebø, treng organisasjon som er tydelegare, smartare og rimeligare. Etter samanlikning med Coop. Og Coop tener pengar.</p> <p>Norleif Fjeldheim- om at referata må få ein enklare link inn til protokollane. Mattilsynet – hadde dette oppe på kretsmøtet og har hatt dialog med Mattilsynet i etterkant. Treng å få ut positive ting frå næringa vår, ikkje berre fokus på det negative.</p> <p>Bjarte Nordanger – Vanskeleg situasjon – korleis er belastninga på produksjonane tenkt – føler at dette er vanskeleg.</p> <p>Eivind Myrdal – Vil takke for meg som tillitsvald – å møte på møta her betrar livskvaliteten. Vi treng å være tillitsvalde også heime, og treng mange gode nye tillitsvalde for framtida. Vi må snakke opp dei som tar på seg verv.</p> <p>Diskusjon på Steinar Enebø sitt framlegg: Tor Inge Eidesen om at ein ikkje bør ta ned eigarane si innflytelse i organisasjonen. Norleif vil stryke rimelegare. Steinar stryk rimelegare i framlegget. Au tek saka for vidare oversending til styret med denne teksta: "Vi ber konsernstyret sjå på eigarorganisasjonen etter kost/nytte prinsippet om den kan driftast smartare og tydelegare."</p> <p>Vedtak: Saka teken til orientering og nokre saker vert teken vidare i AU.</p>
<p>3</p>	<p>Årsmelding og rekneskap.</p> <p>Jan Erik Fløtre orienterte om saka.</p> <p>Lågare sal i 3. tertial, vil dette forsette inn i 2018? Jan Erik ga informasjon om kva og korleis vidare.</p> <p>Disponering av overskot i morselskapet - er foreslått å legge inn i etterbetalingsfond.</p> <p>Orientererte vidare om merkevare-utviklinga, og utviklinga så langt i sal, både i merkevare og EMV. Utfordring med avtale med Coop, ingen kampanjar vidare.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Ein del innspel på at no må Nortura setje foten ned overfor kjedane. Må vere tøffare og få inn skarpskodde advokatar og sørge for å oppretthalde eit sterkt samvirke. Treng rett kompetanse i leiinga for å verte tøffare. • Treng å få fram våre produkt med betre og tydelegare profilering. Mange kjøper Coop og trur det er Gilde. <p>«Framskutt lager» og kven som må bere kostnader her. Spørsmål og avklaringar her.</p> <ul style="list-style-type: none"> • En del spørsmål om import av småfe frå Island. <p>Avklaring om Storfeproduksjonen og eventuell overproduksjon her. Om grisen og overproduksjonen etter bortfall av eksportkvote. Dette vil også gjelde mjølk frå 2020. Egg, lite overskot no, og utfordringar rundt omstilling frå miljønnreiing.</p> <p>Var også innom kvalitetstillegget på storfe og korleis Nortura stiller seg her. Spørsmål vedr. Fett-utfordringa og korleis innrette tillegga. Også å sjå på strukturen for å få kontroll på produksjonen. Treng styrking av beitetilskot, treng heller ikkje auke i kapasitet. Treng å ha omstillingsmidlar opp mot klima, ombygging, etc. Frakttilskot er der også forslag på til fjørfe. Treng å avvikle teljedato.</p> <p>Ingvill oppsummerte etter kretsmøterunda.</p> <p>La også fram sak om samanslåing av krets 68 og 69 frå kretsmøtet 2019.</p> <p>Vedtak: Ru-Vest vedtek einstemmig å slå saman krets 68 og 69 til ein krets frå 2019.</p>

	<p>Elles vert saka teken til orientering. Sakene frå oppsummering vert tekne vidare i Arbeidsutvalet for avklaringar.</p> <p>Det vart også vedtak om at konsernstyret ser på eigarorganisasjonen om ein skal ha endringar her.</p>
4	<p>Rapport frå arbeidet i Regionen.</p> <p>Even Øyri orienterte om korleis AU har arbeidd.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hans Arne Breivik om tidlegare sak på om Nortura kan lære noko av dotterselskap. • Oddmund Kvalsvik om at pakningar med spekemat i kretsmøta må ut i butikk, og at han ventar på reklame om at egg er kolesterol-frie. <p>Vedtak: saka teken til orientering</p>
5	<p>Nortura Tiltaksplan 2018 – 2020.</p> <p>Hans Thorn Wittussen orienterte om planen</p> <p>Stein Olav Hauge om andre plastbakkar også frå Norfersk – dette vert krevjande med så mange måtar å distribuere varene no.</p> <p>Egil Otto Haakull – om tilgang til alle butikkar – kan ein sjå kva som skjer på lager tidleg?</p> <p>Kristoffer B. Handeland – kva for stillingar skal reduserast?</p> <p>Lidvin Hage – det som slit mest på eigarane er nedgang i pris ut. I år får vi heller ikkje utbetalt Individuell Medlemskapital etc., og våre konkurrentar er ute i marknaden for volum.</p> <p>Sjur Åkra – omlegging av kvatumstillegg på gris og så få meir over prisen – men kva skjer når ein no ikkje får noko utbetalt – føler at dette er eit svik.</p> <p>Bente G. Nordanger – kva med resultat i dei komande åra, vil vi ikkje få noko ekstra før i 2022 når det gjeld avsetningar? Føler meg lite trygg på at dette skal gå godt.</p> <p>Norleif Fjeldheim – rett deling av tiltaka økonomisk.</p> <p>Bjarte Myren – Grunnfjellet vårt – korleis kan grillpølser halde liv i Nortura i åra som kjem med fokus på sunnheit? Rabattar til kjedene – kva skjer her på mangfald og utval – bør ein no prøve å tone ned differansar i prisen?</p> <p>Helene S. Bødtker – reklame opp mot forbrukar – egget + appelsin er veldig fin , kan være vanskelig med andre medisinske påstandar som at egg er kloestrol-frie. Treng profilering på at Gilde er norsk – endå meir av dette!</p> <p>Oddmund Kvalsvik– treng lik pris på lik vare til kundane – veit kjedene prisen til dei andre kjedene?</p> <p>Lidvin Hage– klarer Nortura å ta ut prisen for alle varekodane? (Nei)</p> <p>Hans Arne Breivik – Er det eit ynskje frå kjedane at dreininga går mot volum og ikkje mot matglede og variasjon?</p> <p>Rune Nordbotten – Merker ein nokon nedgang i salet i pølser opp mot at dette er usunt? Viktig å ta vare på ein del av det små i vareutvalet også.</p> <p>Jørgen Wik – vert det arbeidd mot å ha mat-butikkar i FK-butikkar?</p> <p>Oddmund Kvalsvik– kvifor opplyse om kva produkt ein tener pengar på? Kva med finansiering av selskapet i utanlandske bankar?</p> <p>Lidvin Hage/ Sjur Åkra– treng omlegging frå smågris til kombi. Men mange bør kanskje stimulerast mot overgang til slaktegris?</p> <p>Svein Helge Lærdal - Kampanjar på dyreslag – ser ein utfordringane opp mot andre dyreslag?</p> <p>Hans Thorn Wittussen svara ut spørsmåla og innspela.</p> <p>Vedtak: Saka teken til orientering.</p>
6	<p>Tilførsel/Medlem & Råvare</p> <p>Einar Risnes – vår nye Regionsjef – introduserte seg for møtet. Oppfordra til å ta kontakt.</p>

	<p>Eivind la fram saka. Om endringar på inntransport-grenser for transportselskapa, eigarane treng å vite meir om eiga bedrift, korleis få denne infoen ut til eigarane?</p> <ul style="list-style-type: none"> • Treng video på det som er viktig mot eigarane på You tube/Face book. • Treng medlemstreff med dette på agendaen heile tida. • Turar til slakteria vert viktige for kunnskapsbygging. <p>Korleis kan du som tillitsvald hjelpe til med det som skjer i kretsane/områda opp mot rådgivarar.</p> <p>Vedtak: Saka teken til orientering</p>
7	<p>Marknadsbalansering Hans Thorn Wittussen orienterte om saka og viste film om Stolthet.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hadde det vore mogleg å ha ein butikk som er Gilde-matlager? • Svar: Kanskje ein nettbutikk. • Spørsmål om import av storfe pistoler og lammecarré. <p>Vedtak: Saka teken til orientering</p>
8	<p>Val Nestleiar i Regional Valkomité, Leif Arne Lirhus la fram innstillinga.</p> <p>Det var 70 i salen med stemmerett ved starten av valet.</p> <p>Leiar i RU for 1 år – Lidvin Hage– 65 stemmer – 2 blank - Ny Nestleiar i RU for 1 år – Helene S. Bødtker – 64 stemmer – 3 blanke - Ny</p> <p>Medlemar i AU for 2 år: Gris – Ragnhild Døving - Attval Egg – Jan Roy Eide - Attval Fjørfekjøt – Svein Helge Lærdal – Attval</p> <p>Medlem i AU for 1 år Storfe – Magne Riise – Attval</p> <p>Alle valde med akklamasjon</p> <p>Vara til AU for 1 år: Storfe – Bjarte Myren - Attval Småfe – Steinar Enebø - Ny Egg – Paul Sindre Vedeld - Ny Kylling – Martin Strømøy - Attval Gris – Sjur Åkra - Ny Alle valde med akklamasjon</p> <p>Årsmøte-utsendingar for 2 år: Paul Sindre Vedeld - Ny Bjarte Myren – Attval Lise Elvagjeng - Ny Martin Strømøy - Attval Erling Lønning - Ny</p> <p>Alle valde med akklamasjon.</p> <p>Vara for årsmøteutsendingane for 1 år:</p>

	<p>1.vara – Lasse Øvstedal – Attval opp 2.vara – Solveig Øie - Attval 3.vara – Jørgen Wik - Ny 4.vara – Rolf Otto Blindheim - Ny 5.vara – Eli Berge Ness - Ny 6.vara – Per Ivar Skodjereite - Ny 7.vara – Magne Haug – Attval</p> <p>Alle valde med akklamasjon.</p> <p>Medlemar i Regional Valkomite for 1, 2 og 3 år:</p> <p>1 år - Marit Mathiassen– Attval 2 år - Ove Jonny Hånes – Attval 2 år – Leif Arne Lirhus - Attval 3 år – Asgeir Nøttveit - Ny 3 år – Anita Sæther - Ny Valde med akklamasjon</p> <p>Leiar i Regional valkomite for 1 år: Marit Mathiassen - Attval Nestleiar i Regional valkomite for 1 år: Leif Arne Lirhus - Attval</p> <p>Valde med akklamasjon</p> <p>Vara til regional valkomite for 1 år: 1.vara – Audun B. Næss - Ny 2.vara – Steinar Schanke - Ny 3.vara – Synnøve Kjellstad - Attval Valde med akklamasjon.</p> <p>Lidvin Hage takka Even Øyri med blomar og Nortura-skål.</p>
9	<p>Kort orientering frå sentral Valkomité. Medlem i valkomiteen, Reidar Kallestad, orienterte. Skryt til RU-Vest for mange innspel til valkomiteen.</p> <p>Vedtak: Saka teken til orientering.</p>
10	<p>Open post Kristoffer Bakke Handeland, Arnt Haugsgjerd, Oddmund Kvalsvik, Gerd Karin Njåstad, Hans Arne Breivik, Eli Berge Næss, Erlend B Fossen, Per Ivar Skodjereite, Norleif Fjeldheim, Kjetil Mehl, Egil Otto Haakull, Jan Helge Hjelmeland, Jostein Gaassand, Anders Haugen,</p> <ul style="list-style-type: none"> • Dyretragediar – ser sjukdomar/skader på slakteriet – vi treng på slakteria info om gjentakning om levering av dårlege slakt. Koder på anmerkning er fint. • Sal i butikkar – plakatar i butikkar, for å sjå kvar varene ligg. • Travelt på ein dag med møtet. Treng meir tid. • Forslag frå Oddmund om sal i FK-butikkar. Bør takast vidare i AU – og om mogleg mot KL. Forslaget lyder slik: "Oppmodar FK til å ta inn frysevarer frå Nortura for sal, t d. datovare for frysing og kombinere det med medlemskjøp-levering." • Gilde og norsk – forbrukar som trur at han skal slutte å kjøpe Gilde for han vil kjøpe Norske varer. Fokus på Gilde er garantert norsk.

	<ul style="list-style-type: none"> • Kasting av mat – fokus – også på å sjå på dette mot framtida. Treng også betre svar om sak på egg-trekket frå Bjarte Nordanger. • Vil skryte – har etterlyst lettvinde produkt av småfe og no har dei kome. Viktig med fokus på norsk – merkevarene styrkar seg. Spørsmål om beitetilskot – innmark og utmark - i uttale til jordbruksforhandlingane. • Å lønne bonden for innmelding på webb som FK, vart referert, kanskje bør dei som plagar innmeldinga i travle sesongar heller betale for dette. Treng meir elektroniske løysingar over det heile. Retur – korleis er denne rekneskapen, bør ta meir for returen i dei travlegaste tidene. • Effektiv levering av dyr – treng at alle legg til rette før henting. Vil ha belønning for effektivitet ved utlasting. • Om slaktegris inn som ekstra levering, Og ekstra kostnader når dyr kjem utan innmelding. Treng å legge planer for mange år for dyra med kontinuerleg dataflyt • Spekemat i kretsmøta – dette bør lagast! Veldig bra pakning! • Eingongspurker – dette må bort for å få ned mengda av smågris. Set ned prisen på smågris – det kostar for mykje å måtte slakte liten gris. Dette må takast tak i! Dyrebil-sjåførane – dei bør stoppe bilen når dei lesser og ikkje la den gå på tomgang. • Replikk om saka frå Kjetil Mehl– bør kvitte seg med eingongspurker – uttale frå Hordaland Bondelag. • At sjåfør tar med ekstra dyr og dette kostar systemet dyrt, her må det mangle kommunikasjon. • Retur – må betale mykje meir for lam enn sau. Kvifor? Bør ein ha ein stykkpris pr. dyr? • Kan vi endre kretsgrenser med nye kommunar? • Innmark og utmarksbeite – innspel på det som skjedde i fjor i jordbruksoppgjeret – treng større fokus på utmarksbeite. <p>Jan Erik Fløtre, Eivind Fonn og Hans Thorn Wittussen svarte på innspela, AU tek også ein del innspel vidare.</p> <p>Ragnhild Døving svarte på ein del på innspel på gris, også eingongspurker. Kan produksjons-kontraktar vere ei løysing?</p>
	<p>Avslutning. Even takka for møtet og takka for seg!</p>
	<p>Møtet slutt</p>

Janne M. Solheim (s) Olve Neteland(s) Even Øyri (s)